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Zápis ze 40. zasedání Správní rady
 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 26. 10. 2018 ve Zlíně  
 

 

Přítomni: 

PaedDr. Alena Gajdůšková, Ing. Libor Láznička, Ph.D., Libor Lukáš, prof. Ing. arch. Eva Jiřičná, CBE, 

doc. Ing. Jiří Volf, CSc., Ing. Michaela Šojdrová, prof. Ing. Jaromír Veber, CSc. 

 

Omluveni: Thomas Archer Bata, Ing. Eva Bartoňová 

 

Za Univerzitu Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen UTB):  

prof. Ing. Petr Sáha, CSc.   rektor  

prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.   prorektor pro tvůrčí činnosti, kandidát na jmenování 

rektorem 

RNDr. Alexander Černý  kvestor 

Ing. Alena Macháčková, CSc.  předsedkyně AS UTB 

 

 

Pro 40. zasedání Správní rady UTB (dále jen SR) byl navržen následující program: 

 

Program: 

 

1. Zahájení  

2. Zpráva o plnění usnesení 

3. Zpráva rektora o stavu univerzity  

4. Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB pro rok 2019 

5. Vyjádření SR ke krokům UTB vyžadujícím předchozí písemný souhlas SR (věcná břemena, 

zakoupení části pozemku) 

6. Cíle a postup realizace vybraných projektů ERDF z OP VVV   

7. Různé 

8. Závěr 

 

 

ad 1) Zahájení 

Jednání zahájila předsedkyně PaedDr. Alena Gajdůšková, která přivítala všechny přítomné a představila 

navržený program, který byl členy jednomyslně schválen. Ověřovatelem zápisu byl zvolen 

místopředseda Libor Lukáš, který souhlasil. Přítomno bylo 7 členů, takže SR byla usnášeníschopná. 

Předsedkyně SR dále představila kandidáta na jmenování rektorem prof. Ing. Vladimíra Sedlaříka, Ph.D. 

Informovala členy SR, že ministr školství, mládeže a tělovýchovy Robert Plaga jmenoval opětovně do 

SR UTB pana Libora Lukáše, který bude pokračovat ve funkci místopředsedy.  

 

ad 2) Zpráva o plnění usnesení 

Z minulých usnesení nevyplynuly žádné úkoly k plnění. Splněno však nemohlo být doporučení pozvat 

primátora města Zlína na jednání SR, poněvadž v současné době dochází na postu primátora k výměně.   

 

ad 3) Zpráva rektora o stavu univerzity 

Rektor prof. Sáha uvedl, že UTB má v současné době 9 361 studentů a poskytuje vzdělání ve 111 

studijních programech a 190 studijních oborech; doktorských studijních programů je nabízeno 38,   

snahou UTB je počet doktorandů navýšit. Rektor informoval, kolik uchazečů se přihlásilo na jednotlivé 
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fakulty. Na FT, FAI a FLKŘ se podařilo počet studentů navýšit, naopak na FaME, FMK a FHS zájem o 

studium poklesl. Problémem UTB je nedostatek ubytovacích kapacit, který bude třeba v budoucnu řešit. 

Ročně univerzitu dokončí zhruba 2 500 absolventů. V současném období se univerzita zaměřuje na 

zvyšování kvality a na internacionalizaci. Tvůrčí činnost: UTB zaujímá 13. pozici mezi ostatními VVŠ 

v získaném počtu bodů RIV a 9. pozici mezi uměleckými VVŠ v získaných bodech RUV. Personální 

oblast: UTB má 973 zaměstnanců, akademických a vědeckých 545, technicko-hospodářských a 

dělnických profesí 428. V mezinárodním hodnocení UTB patří mezi 5 procent nejlepších univerzit ve 

světě. Aktuálně, podle žebříčku Times Higher Education je Fakulta managementu a ekonomiky nejlepší 

z ekonomických fakult v ČR. Rektor také představil strukturu Institucionálního plánu pro roky 2019 a 

2020, jehož priority reagují na požadavky podnikatelské univerzity.  

 

Diskuse:  

Členové SR konstatovali, že strategie vývoje univerzity, nastolená rektorem prof. Sáhou, byla správná, o 

čemž mimo jiné svědčí dobré umístění UTB ve světových žebříčcích vysokých škol.  

 

ad4) Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB pro rok 

2019 

Rektor prof. Sáha představil správní radě uvedený dokument, který byl již dříve schválen AS UTB a 

vědeckou radou. Kvestor doplnil, že do konce roku bude plán podle požadavků MŠMT doplněn o plán 

investičních prací pro rok 2019 a o plán pořízení strojů a přístrojového vybavení.   

 

Diskuse:  

Členové SR se dotázali:  

 požádala univerzita o institucionální akreditaci?   

Rektor: UTB požádala o institucionální akreditaci pro oblast Chemie, Potravinářství, Umění, Mediální a 

komunikační studia a Ekonomie.  

 

 na úspěšnost vícezdrojového financování činností univerzity a doporučili specifikovat měřitelné 

cíle.   

 

Rektor: UTB klade velký důraz na aplikovaný výzkum. V tomto období má UTB masivní příjmy 

z realizovaných projektů, financovaných zejména z evropských fondů.  

 

 

Členové SR  

 konstatovali, že Plán realizace Strategického záměru je dobře nastavený, a je předpoklad, že 

pokryje rozvojové potřeby UTB,  

 ocenili snahu UTB v maximální míře realizovat aplikovaný výzkum,    

 doporučili, aby se UTB ještě více zaměřila na CŽV, neboť lidé budou v budoucnu během života 

častěji měnit profesi. Posílit by se měly i ošetřovatelské a zdravotně-sociální obory, po nichž 

bude poptávka. 

Rektor: Souhlasil, ale podotkl, že u zdravotnických oborů má UTB stále potíže s personálním 

zabezpečením, vzhledem k tomu, že pracovní trh nenabízí požadované specialisty.   

 

Hlasování o Usnesení č. 1/40    

Usnesení č. 1/40 

SR schválila Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB pro rok 2019, 

ve znění schváleném AS UTB dne 16. 10. 2018.   

Pro usnesení hlasovalo všech 7 přítomných členů správní rady.  
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Z jednání se vzdálil místopředseda Ing. Libor Láznička, Ph.D.  

 

ad 5) Vyjádření SR ke krokům UTB vyžadujícím předchozí písemný souhlas SR (věcná břemena, 

zakoupení části pozemku)  

Kvestor předložil SR záměr univerzity uzavřít s E.ON Distribuce, a.s., smlouvy o zřízení věcného 

břemene – kabelová smyčka VN a přeložka kabelu NN. Obě smlouvy se týkají budovy Vzdělávacího 

komplexu (U18), jíž je UTB vlastníkem. Povinnost zřídit věcné břemeno udává Energetický zákon. 

Uvedenou problematiku již projednal AS UTB, který s uzavřením smluv o zřízení věcného břemene 

souhlasil (usnesení AS UTB č. 227/3 a 227/4.)  

 

Hlasování o usnesení č. 2/40 

Usnesení č. 2/40 

Správní rada UTB ve Zlíně vydává předchozí písemný souhlas s uzavřením smlouvy o řízení 

věcného břemene č. OT – 014330042343/001. 

 

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů správní rady.  

 

Hlasování o usnesení č. 3/40 

Usnesení č. 3/40 

Správní rada UTB ve Zlíně vydává předchozí písemný souhlas s uzavřením smlouvy o zřízení 

věcného břemene č. OT-014330042341/002.  

 

 Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů správní rady.  

 

Kvestor dále předložil SR záměr univerzity odkoupit parcelu č. st. 3291/2 zastavěnou stavbou UTB ve 

Zlíně objektem U1 – Fakulta technologická, o výměře 41,0 m2, od vlastníka Dům kultury s.r.o., 

Gahurova 5265, Zlín. Budova U1 zasahuje částí svého půdorysu v 1.NP o rozměru 18,2 x 2,21 – 2,26 m 

do výše uvedeného sousedního pozemku parc. č. st. 3291/2 a tuto část zastavěného pozemku UTB trvale 

využívá. Pozemek nelze nadále využívat bez právního důvodu, musela by být sjednána nájemní 

smlouva. Očekávaná cena za 5 let pronájmu by se však rovnala ceně prodejní. Pokud by nedošlo ke 

sjednocení vlastníka budovy a majitele pozemku, mohly by nastat potíže při budoucí generální 

rekonstrukci objektu U1. Záměr o odkoupení pozemku již projednal AS UTB a vyjádřil se souhlasně 

k uzavření kupní smlouvy s kupní cenou 328 000 Kč bez DPH. O uvedené věci jednala SR v říjnu 2014, 

ale tehdy se stranám nepodařilo dohodnout na textu kupní smlouvy a na ceně.   

 

Hlasování o usnesení č. 4/40 

Usnesení č. 4/40 

Správní rada UTB ve Zlíně vydává po projednání a podrobném zdůvodnění navrhované 

transakce předchozí písemný souhlas s uzavřením kupní smlouvy za účelem pořízení pozemku 

parc. č. st. 3291/2, zastavěná plocha o celkové výměře 41,0 m2.  

Pro usnesení hlasovalo všech 6 přítomných členů správní rady.  

 

ad 6) Cíle a postup realizace vybraných projektů financovaných z OP VVV 

Kvestor informoval správní radu o realizovaných projektech UTB financovaných z ERDF výzvy pro 

VŠ, OP VVV. Z ERDF jsou financovány 4 projekty: RIFT – rozvoj infrastruktury Fakulty 

technologické, GEPOS – Generální rekonstrukce poslucháren A, B v objektu U2 (realizace stavební 

akce ukončena letos), Modernizace výukové infrastruktury FAI a ART Gallery UTB ve Zlíně. Celkový 

objem financí je 348,1 mil. Kč, spoluúčast UTB činí 17,4 mil. Kč. Z výzvy PRSP pro VŠ, OP VVV je 

realizován projekt Rozvoj studijního prostředí na UTB ve Zlíně v celkovém objemu 82 303 tis. Kč, 

spoluúčast UTB činí 4 115 tis. Kč – v letošním roce realizováno 80 %. Cílem tohoto projektu je 
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rozšíření a technická obnova stávající infrastruktury pro výuku studentů UTB.   

 

ad 7) Různé 

Členové SR se dotazovali, zda  

 má UTB studijní program Robotika, když chce budovat rozsáhlou laboratoř robotických 

systémů.  

Rektor: robotika je nedílnou součástí několika výukových programů na FAI a moderní laboratoř je pro 

výuku potřebná.  

 

Členové SR doporučili, aby 

 

 se slovo „robotika“ objevilo v názvech studijních programů na FAI. 

 UTB nadále rozvíjela výuku strojírenských oborů, neboť tento průmysl je ve Zlínském kraji 

dominantní. Navíc by existovala návaznost na kvalitní střední průmyslové školy v kraji.   

 

Členové SR se dále dotazovali, jak UTB podporuje start upy?  

 Rektor: Nejlépe se daří VTP ICT, kde je zasídleno na 40 firem, a v oblasti kreativního průmyslu 

podniká 7 začínajících firem. Univerzita do nich však nechce vstupovat majetkově. Problém je u 

technologických firem, které potřebují velký vstupní kapitál. Osvědčuje se GAMA – projekt, kdy 

se výstup z výzkumu přenáší na základě smlouvy do praxe.  

 

Předsedkyně AS UTB Ing. Alena Macháčková, CSc. informovala správní radu o proběhlé volbě 

kandidáta na jmenování rektorem. Volba proběhla na zasedání AS UTB dne 16. 10. 2018 a kandidát byl 

zvolen 23 hlasy z celkových 35.  

 

Kandidátem na jmenování rektorem byl zvolen prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D., který se správní radě 

představil.  

 

Předsedkyně PaedDr. Alena Gajdůšková pozvala členy SR na návštěvu Fakulty logistiky a krizového 

řízení v Uherském Hradišti, dne 5. 11. 2018 od 8:30 hodin.  

 

Ing. Šojdrová informovala, že studenti FaME budou v Evropském parlamentu prezentovat výsledky 

projektu Erasmus+ podporujícího podnikatelského vzdělávání, a to začátkem roku 2019.  

 

ad 8) Závěr 

Členové SR poděkovali rektorovi prof. Sáhovi za jeho mimořádné zásluhy o vznik a rozvoj UTB.  

Univerzita podle nich zásadně přispívá k tomu, aby Zlín nežil jen ze své minulosti, ale aby se nadále 

rozvíjel.  

 

 

 

 

 

 PaedDr. Alena Gajdůšková,v.r.     Libor Lukáš, v.r. 

 předsedkyně SR       místopředseda SR 

         ověřovatel zápisu 

 

 
Ve Zlíně dne 1. 11. 2018 

Zapsala: Mgr. Jana Brázdilová  


